

Pierre EWENCZYK, Senior Economist, IMF Offices in Europe, has held a number of positions within the Fund since 1982. As economist, mission chief, and resident representative in various countries in the Western Hemisphere and Africa, he has assisted countries' authorities in formulating and implementing their macroeconomic policies and their poverty reduction strategy, and negotiated and monitored Fund-supported programs. He has led the OECD/AfDB team in the preparation of the *African Economic Outlook* in 2004–05. On secondment with the European Union in the early 1990s, he negotiated balance-of-payments assistance programs of the European Commission to support stabilization and liberalization in central and eastern European countries. Prior to joining the Fund, Mr. Ewencyk was an economist at the CEPII and at the economic research center of the French Political Science Foundation (Fondation Nationale des Sciences Politiques), both in Paris

Pierre EWENCZYK, Économiste principal, Bureaux européens du Fonds monétaire international, a débuté sa carrière au FMI en 1982. Durant ses 26 années au sein de l'organisation, il a occupé plusieurs postes au département Hémisphère occidental, et au département Afrique (dont les postes de Résident représentant du FMI en Haïti et en Côte d'Ivoire). Il a conduit de nombreuses missions dans les pays d'Afrique. Il a été détaché auprès de la Commission européenne pour travailler sur l'aide à la balance des paiements aux pays d'Europe centrale et orientale. Il a été Coordonateur pour le rapport « Perspectives Économiques Régionales en Afrique » publié par l'OCDE et la Banque africaine de développement. M. Ewencyk a travaillé comme Chercheur au CEPII et à la Fondation nationale des sciences politiques (FNSP) avant de rejoindre le FMI.